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Tid 21 kl. 16.00 – 16:25 
 
Plats Skype/Bråvallasalen, Stadshuset 
 
Närvarande 
Ledamöter i fastighetsnämnden 
Dennis Wedin (M) ordförande 
Jan Valeskog (S) vice ordförande 
Jan Tigerström (M) 
Fredrik Wallner (M) 
Lars Svärd (M) 
Emilie Fors (L) 
Martin Hansson (MP) 
Christina Wainikka (C) 
Linda Agetoft (S) 
Elsie Karlsson (V) 
Peter Wallmark (SD) 
Esme Güler (S) 
Gerardo Berrios (V) ersätter Clara Lindblom (V) 
 
Ersättare i fastighetsnämnden 
Kristiina Katajikko (M) 
John Myhrman (M) 
Anders Karlsson (M) 
Anders Granström (M) 
Gunnar Würtz (L) 
Jan Erik Lundqvist (KD) 
Bror Hellman (S) 
Göran Ek (SD) 
  
Ledamöter i rådet för funktionshinderfrågor 
Stefan Mattsson (SRF), ordföranden 
Dolores Back (Funktionsrätt Stockholms stad/Neuroförbundet) 
Amir Amirriazi (DHR)  
Eva Söderbärj (Funktionsrätt Stockholms stad /FUB) 
Teresa Melin (Funktionsrätt Stockholm Stad /Astma & 
Allergiföreningen i Stockholm med omnejd)  
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Tjänstemän från fastighetskontoret 
Anders Kindberg, fastighetsdirektör 
 
Övriga tjänstemän 
Timmie Aspelin, Nämndsekreterare 
Rakel Nilsson, Rådssekreterare 

 
Presentation av rådsmedlemmar 
Ordföranden Dennis Wedin (M) hälsar rådet välkomna till det årliga mötet med 
nämnden. En presentationsrunda av rådet hålls. 
 
Rådets frågor till nämnden 
 

1. Frågeställningen gäller plast. Betänk var tar alla dessa plaster vägen. 
Utvecklar vi allergier mot detta? Läcker det ut i våra vattentäkter? Vad 
händer när vi får i oss detta? Vad händer med mikroplaster från 
konstgräsplanerna? Hur klarar barn av de mjukgjorda ytorna på 
lekplatser? Hur ser det ut i idrottshallarna? Plastgolv alternativt trägolv 
osv. Vad och hur beställer idrottsförvaltningen från 
Fastighetsförvaltningen ? Hur regleras detta ? Hur resonerar nämnderna 
nu när allt mer fokus läggs på klimatet och miljön? Blir det avtryck på 
förvaltningarnas inriktning av arbetet? 
 
Rådets ordförande Stefan Mattsson utvecklar frågeställningen ytterligare: 
Det blir ju mer och mer plastytor i våra offentliga miljöer. Plastmaterialen 
är ju bra för användarna men mindre bra för miljön. Vi ser ett hot mot 
framtidens människor som då ska ta hand om dom här konsekvenserna. 
Hur tänker sig staden framtiden? Ska vi leva i plastens gemensamma 
värld eller gå tillbaka till en naturligare yta som vi kan hantera på ett sätt 
som vi gjorde förr? 
 
Ordförande Dennis Wedin lämnar ordet till fastighetsdirektör Anders 
Kindberg. 
 
Gällande den generella frågeställningen om mikroplaster och vad vi 
anlägger för fotbollsplaner, lekplatser etc. Frågan om lekytor är en fråga 
för trafikkontoret och stadsdelsnämnderna, fastighetskontoret äger inte 
och förvaltar inte den typen av ytor. Kanske den för frågeställningen mest 
relevanta typen av yta som fastighetskontoret förvaltar är konstgräsplaner. 
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Staden har många så kallade breddplaner och ett fåtal elitplaner. 
Fastighetskontoret ingår i projekt med syfte att hitta en annan typ av 
material som kan användas istället för granulatet. 
 
På kort sikt jobbar man med så kallade granulatfällor som placeras ut i 
anslutning till alla nya konstgräsplaner och i samband med omläggning av 
äldre planer. I dagsläget bör nästan alla planer som förvaltas av staden ha 
granulatfällor. Fällorna används för att förhindra spridning av granulaten i 
närmiljön och för att förhindra spridning ner i vattendrag. Även på vintern 
används granulatfällor eftersom granulatet följer med i snöhögarna när 
planerna plogas. 
 
Frågan om vi utvecklar allergier är inte en fråga som fastighetskontoret 
kan svara på. I dagsläget har vi inte fått några sådana indikationer. Samma 
gäller frågan om vad som händer om vi får dessa plaster i oss. 
 
Vad händer med mikroplasterna i konstgräsplanerna på sikt? När en plan 
är uttjänt har fastighetskontoret två alternativ. Antingen skickas de till 
Danmark där det finns en verksamhet som separerar och återvinner 
materialet. Eller så går det till förbränning. Det finns inga siffror på i 
vilken utsträckning respektive alternativ nyttjas. 
 
Gällande vilket material som används i idrottshallarna så varierar 
materialet mellan plastgolv och trägolv beroende på vilken sport som 
främst utövas i hallen. Det finns även granulatfällor till 
inomhuskonstgräsplaner. 
 
Vad och hur beställer idrottsförvaltningen från fastighetsförvaltningen? 
De beställer i huvudsak konstgräsplaner (breddplaner). Ytor som används 
i hög frekvens läggs om vart tredje år och man gör alltid en 
statusbesiktning på gräset innan beslutet tas om att lägga om en plan. 
Idrottsförvaltningen är alltid tydliga med att det måste finnas 
granulatfällor. 
 
Just nu finns det en arbetsgrupp som arbetar med att försöka hitta 
alternativa material till granulatet. Man har experimenterat med kork och 
kokos. En variant som man har stora förhoppningar för är att använda så 
kallat hybridgräs där både konstgräs och naturgräs blandas – utan något 
granulat. 
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Nämndsledamot Martin Hansson understryker att nämnderna tagit fram en ny 
handlingsplan för mikroplaster och plastanvändning som just nu implementeras i 
staden.  
 
Rådets ordförande Stefan Mattsson kommenterar att tankegångarna är 
kortsiktiga. Frågeställningen gäller för generationer framåt. Vi måste redan nu 
hitta en lösning som fungerar för framtiden, plast är en produkt som kommer 
försvinna. 
 
 
Nämndens frågor till rådet 
 
Ordförande Dennis Wedin frågar rådet om de är nöjda med svaret från 
fastighetsnämnden.  
 
Rådets ordförande Stefan Mattson säger att svaren är helt klart relevanta i 
dagsläget.  

 
 

*** 
 
Ordföranden Dennis Wedin (M) avslutar mötet med att tacka rådet för att de 
kommit i dag. 
 
 

*** 
 
   Antecknat av  
 
 
   Timmie Aspelin


